

可立中學(嗇色園主辦)

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

九龍新蒲崗爵祿街 15 號 15 Tseuk Luk Street, San Po Kong, Kowloon 電話/Tel: (852) 2322 2229 傳真/Fax: (852) 2320 2414 網址/Website: http://www.holap.edu.hk



二零二五至二零二六年度 十月份 學校通告

敬啟者:

現有以下重要事項,敬希 台端垂注,並加配合,以收學校與家庭雙軌教育之效。

一、中一至中六級上學期統一測驗安排

本校由二零二五年十月二十日 (星期一)至十月二十四日(星期五)舉行中一至中六級上學期統 一測驗。<u>學生須於上午8:05前返抵學校</u>。如只需要應考第二或第三節,學生須於該節開考前二十 分鐘返抵學校。如當天沒有測驗,學生不需要回校。請參閱【附件一】之「測驗時間表」。測驗範 圍已上載學校網頁。敬希督促 貴子弟勤加溫習,爭取佳績。測驗進行期間,學生必須嚴守各項考 試規則(請參閱學生手冊第8-9頁),違規者將被處分。有關全學年持續性評估、測驗及考試分數 比例可參閱九月份誦告。

此外,本校准予學生升班或留班一向都有清晰的準則,除了評估學生的全年總成績外,也會根 據其操行及出席率作整體的考慮。有關升留班準則可參閱學生手冊第 20-21 頁。

二、中五及中六級家長晚會(只適用於中五至中六級)

本校將於二零二五年十月十日 (星期五) 下午六時至七時四十五分舉行「中五及中六級家長晚 會」。現誠激家長出席。有關程序如下:

- 1. 聯招及多元出路簡介
- 2. 正向管教「小貼士」
- 3. 家長與班主任會談

因座位有限,是次家長會最多安排**兩位**家長出席,學生不需要出席。

三、香港教育城「STAR」及「網上試題學習平台」

「STAR」網上學習平台

STAR (https://teacher.edcity.hk/zh-hant/star/home/) 是一個網上學習、教學及評估(學教評)平台, 載有近 70 000 道涵蓋小一至中三中國語文科、英國語文科及數學科的評估題目。為持 續提升學與教效能、照顧學生學習多樣性及加強「促進學習的評估」及評估素養,平 台已由 2020 年 10 月起由涵蓋基本能力逐步擴展至中國語文科、英國語文科及數學 科的整體課程。



網上試題學習平台

網上試題學習平台(https://www.edcity.hk/oqb/zh-hant)是專為「促進學習的評估」 而設計的平台,由香港考試及評核局提供的歷屆公開試題目,涵蓋 10 個學科,包括數 學、物理、生物、化學、經濟、地理、資訊及通訊科技、企業、會計與財務概論、旅遊 與款待和體育。本校已參與「全校訂購全科」模式,可供全校師生使用。



| 香港教育城登入資料 | | | | | | | |
|--------------|---------------------------|---------------------------|--|--|--|--|--|
| 用戶名稱 | 用戶名稱 詳情 | | | | | | |
| hlc-s20XXYYY | StuYYYYMMDD | • S20XXYYY 為學生註冊編號 | | | | | |
| | | • YYYYMMDD 為同學的出生日期(如出生日期 | | | | | |
| | | 為 2008 年 10 月 5 日,密碼即為: | | | | | |
| | | Stu20081005) | | | | | |
| | | ★ 首次登入後系統會要求立即更改密碼 | | | | | |

四、中一至中三學生成長指導日

為促進學生的全面成長,本校將於<u>二零二五年十月三十日(星期四)</u>舉行<u>中一至中三學生成長</u> **指導日**。是次活動旨在協助學生建立正面學習態度、提升自我認識,並加強心理健康與人際關係的 發展。透過個別面見及指導,學生將在輕鬆愉快的氛圍中獲得啟發與支持,感受到學校對其身心發 展的關懷與重視。

所有中一至中三學生必須出席。有關安排如下:

- 1. 活動當日為正常上課日,學生不得無故缺席。未能出席者須依照校規程序請假。
- 2. 學生須穿著整齊校服回校參與活動。
- 3. 學生將按以下時段回校,由班主任進行個別面見及指導:

| 回校時段 | 學號 |
|--------------------|----------------|
| 8:30 - 9:00 a.m. | 1, 2, 3 |
| 9:00 - 9:30 a.m. | 4, 5, 6 |
| 9:30 - 10:00 a.m. | 7, 8, 9 |
| 10:30 - 11:00 a.m. | 10, 11, 12 |
| 11:00 - 11:40 a.m. | 13, 14, 15, 16 |
| | |
| 1:00 - 1:30 p.m. | 17, 18, 19 |
| 1:30 - 2:00 p.m. | 20, 21, 22 |
| 2:00 - 2:30 p.m. | 23, 24, 25 |
| 3:00 - 3:30 p.m. | 26, 27, 28 |
| 3:30 - 4:00 p.m. | 29, 30, 31 |
| 4:00 – 4:20 p.m. | 32, 33 |

五、中四至中六生涯規劃博覽

為了協助學生認識多元職業領域,規劃未來升學及就業方向,本校將於<u>二零二五年十月三十日</u>(星期四)舉行中四至中六生涯規劃博覽。是次活動特別邀請多位來自不同行業的專業人士擔任嘉賓講者,他們全為本校畢業生,現於各界表現卓越,堪為學弟學妹的榜樣。

透過校友的親身分享,學生不僅能了解真實職場情況,亦能從他們的成長歷程中獲得啟發,思考自身的興趣、能力與未來方向。

所有中四至中六學生必須出席。有關安排如下:

- 1. 活動當日為正常上課日,學生不得無故缺席。未能出席者須依照校規程序請假。
- 2. 學生須穿著整齊校服回校參與活動。
- 3. 活動時間:上午 8:30 至下午 12:30

六、有關本校校董/職員收取利益的政策

本校已就校董/職員在執行校務時索取或接受利益制訂明確政策。根據本校政策,校董/職員不得在執行校務時索取或接受任何禮物、金錢或其他形式的利益,以維護本校的清廉形象,並為學生樹立良好榜樣。雖然家長或出於好意而向校董/職員提供利益,但為免造成送禮風氣,影響校董/職員以至家長的聲譽或造成尷尬,懇請各位家長切勿向本校校董/職員提供利益,並與我們攜手支持本校的廉政方針。若遇有本校校董/職員向你索取利益的情況,請盡速通知校長。

七、提升學校安全措施

學校已優化現有的閉路電視監察系統。這項措施旨在加強校園的保安系統,保障師生在校內的安全。閉路電視鏡頭設置在校園重要的公共區域,並會遵循《個人資料(私隱)條例》的相關規定。學校深知家長們對學生安全的關注,這項提升措施不僅能加強校園保安,更為學生創造一個更安全的學習環境。

有關上述各項通告, 台端如有疑問,歡迎致電本校校務處查詢。

此致 貴家長/監護人

嗇色園主辦可立中學校長

就说 建

二零二五年九月三十日

十月份 學校通告 [請於十月七日或之前簽妥回條] 【回 條】

| 敬覆者: | | | | | |
|---------------|----------------|----------------|-----|-----|-----|
| 頃閱來函,已知悉下列 | 列各項通告事宜,本人 | 定當予以配合 | | | .,, |
| 一、中一至中六級上學期終 | 充一 測驗安排 | | | | |
| 二、中五及中六級家長晚代 | 會 (只適用於中五至中 | 六級) | | | |
| □ 本人將會出席。出 | 席人數: | - | | | |
| 希望在家長會了解的事 | 項/與班主任討論以下事分 | 宜: <i>(如有)</i> | | | |
| □ 本人未能出席。 | | | | | |
| *請在適當方格內加 "~ | <i>你就</i> | | | | |
| 三、香港教育城「STAR」 | 及「網上試題學習平 | 台」 | | | |
| 四、中一至中三學生成長持 | | | | | |
| 五、中四至中六生涯規劃 | 事覽 | | | | |
| 六、有關本校校董/職員以 | 收取利益的政策 | | | | |
| 七、提升學校安全措施 | | | | | |
| | | | | | |
| | | | | | |
| 此覆 | | | | | |
| 嗇色園主辦可立中學校長 | | | | | |
| | | | | | |
| | 家長姓名: | | 簽署: | | |
| | 學生姓名: | | 班別: | 班號: | |
| | | | | | |



可立中學(嗇色園主辦)

Ho Lap College (Sponsored by Sik Sik Yuen)

九龍新蒲崗爵祿街 15 號 15 Tseuk Luk Street, San Po Kong, Kowloon 電話/Tel: (852) 2322 2229 傳真/Fax: (852) 2320 2414 網址/Website: http://www.holap.edu.hk



2025-2026 Circular October 2025

30th September 2025

Dear Parents / Guardians,

Please note the following arrangements:

1. Arrangement for the First Term Uniform Test

The First Term Uniform Test for S.1 to S.6 students will be held from 20th October 2025 (Monday) to 24th October 2025 (Friday). Students are to return to school no later than 8:05 a.m. For students who have tests only in the second or third session, they are required to return to school at least 20 minutes before the start of the test. Students do not need to return to school if no test is arranged on that day. Please refer to Annex I for the Uniform Test timetable. The Uniform Test coverage has been uploaded to the school webpage. Students are urged to study hard and strive for the best results.

During the test period, all students have to strictly comply with the tests and exams regulations (Please refer to P.8-9 of the Student Handbook). A breach of any regulations will lead to a penalty. For the weightings of continuous assessment, uniform tests and examinations, please refer to the September Circular.

Moreover, students have to fulfill a set of standards and requirements for promotion. In addition to the academic results for the entire academic year, students' conduct and attendance will also be taken into consideration. Please refer to P.20-21 of the Student Handbook for the student promotion requirements.

2. S.5 and S.6 Parents' Meeting (applicable to S.5 and S.6 only)

The S.5 and S.6 Parents' Meeting has been scheduled on 10th October 2025 (Friday) from 6:00 to 7:45 p.m. The rundown of the whole event is listed below:

- 1. A talk on JUPAS and multiple pathways
- 2. Positive parenting tips
- 3. Meeting S.5 and S.6 class teachers

We cordially invite you to attend the above-mentioned event. Due to limited seating capacity, we welcome at most two parents from each family to attend. Students are not required to attend the meeting.

3. 'STAR' and 'Online Question Bank (OQB) Platform' of Hong Kong Education City STAR Platform

STAR is an online learning, teaching and assessment (L-T-A) platform with nearly 70 000 assessment items covering the subjects of Chinese Language, English Language and Mathematics from Primary 1 to Secondary 3. Since October 2020, the platform has extended the curriculum coverage of Chinese Language, English Language and Mathematics progressively from Basic Competencies to Full Curriculum, with a view to enhancing learning and teaching effectiveness, catering for students' learning diversity as well as strengthening Assessment for Learning and assessment literacy in an on-going manner.

Online Question Bank (OQB) Platform

Online Question Bank (https://www.edcity.hk/oqb/en) is an online learning platform designed to facilitate 'Assessment for Learning'. The questions are mainly from past papers provided by the Hong Kong Examinations and Assessment Authority (HKEAA), covering 10 subjects which include Mathematics, Physics, Biology, Chemistry, Economics, Geography, Information and Communication Technology, Business, Accounting and Financial Studies, Tourism and Hospitality Studies and Physical Education. Our school has joined the 'whole school' subscription model that allows the use of the platform for all students and teachers.

| HKEd City login information | | | | | | | | |
|-----------------------------|-------------|---|--|--|--|--|--|--|
| Login name | Password | Details | | | | | | |
| hlc-s20XXYYY | StuYYYYMMDD | S20XXYYY is the student's registration number YYYYMMDD is the student's birthday (e.g. 5th October 2008, the password is Stu20081005) You are required to change the passwords upon your first login | | | | | | |

4. S.1 – S.3 Student Guidance Day

To foster the holistic development of our students, our school will host the <u>S.1-S.3 Student Guidance</u> <u>Day</u> on <u>30th October 2025 (Thursday</u>). The purpose of this event is to help students cultivate a positive learning attitude, enhance self-awareness, and strengthen their mental well-being and interpersonal relationships. Through individual guidance sessions, students will find inspiration and support in a relaxing and enjoyable environment, experiencing the school's dedication to their physical and mental development. <u>All S.1 to S.3 students are required to attend.</u>

Arrangements of the event are made as follows:

- 1. The event day takes place on a regular school day. Students are expected to attend and should not be absent without a valid reason. Those who are unable to attend must submit a leave application in accordance with school regulations.
- 2. Students are required to wear **proper school uniform** when returning to school for the event.
- 3. Students are expected to return to school at the designated times below for individual guidance sessions with their class teachers:

Morning Sessions

| | THOU MANY SESSIONS |
|--------------------|----------------------------|
| Reporting Time | Class Number of Each Class |
| 8:30 - 9:00 a.m. | 1, 2, 3 |
| 9:00 - 9:30 a.m. | 4, 5, 6 |
| 9:30 - 10:00 a.m. | 7, 8, 9 |
| 10:30 - 11:00 a.m. | 10, 11, 12 |
| 11:00 - 11:40 a.m. | 13, 14, 15, 16 |
| Afte | ernoon Sessions |
| 1:00 - 1:30 p.m. | 17, 18, 19 |
| 1:30 - 2:00 p.m. | 20, 21, 22 |
| 2:00 - 2:30 p.m. | 23, 24, 25 |
| 3:00 - 3:30 p.m. | 26, 27, 28 |
| 3:30 - 4:00 p.m. | 29, 30, 31 |
| | |

4:00 - 4:20 p.m.

5. S.4-S.6 Career Expo

To support students in exploring diverse career fields and planning their future academic and professional paths, our school will host the S.4-S.6 Career Expo on 30th October 2025 (Thursday). The event aims to strengthen students' awareness of career planning and motivate them to actively prepare for their futures. It will feature guest speakers from diverse industries, all of whom are alumni of our school. These distinguished professionals have excelled in their respective fields and served as inspiring role models for our students.

Through the personal sharing of our alumni, students will gain insights into real workplace experiences and be inspired by their journeys of growth. This will encourage students to reflect on their own interests, strengths, and future aspirations. All S.4 to S.6 students are required to attend.

Arrangements of the event are made as follows:

- 1. The event day takes place on a regular school day. Students are expected to attend and should not be absent without a valid reason. Those who are unable to attend must submit a leave application in accordance with school regulations.
- 2. Students are required to wear **proper school uniform** when attending the event.
- 3. Time: 8:30 a.m. to 12:30 p.m.

6. Policy on Acceptance of Advantages by School Managers/Staff

The school has a policy on the solicitation and acceptance of advantages by Managers/staff in their official dealings. In order to maintain a high moral standard of our Managers/staff and to set a good example to our students, it is our policy that no Managers/staff in our School should solicit or accept gifts, money or any other form of advantages in the course of their duty. Although we understand that offering advantages by parents is a gesture of goodwill, the acceptance of which, however, may turn it into a common practice. This may in turn cause speculations by outsiders and bring disrepute or embarrassment to the School and its Managers/staff as well as the parents. Please refrain from offering advantages to our Managers/staff and join hands with us in managing our School in a fair and just way. Should any member of our Managers/staff approach you for an advantage, please inform the School Principal immediately.

7. Enhancing School Security Measures

Our school has optimized the closed-circuit television (CCTV) surveillance system on campus. This initiative aims to strengthen our security system and safeguard teachers and students while they are on school premises. The CCTV cameras are strategically placed in key public areas and they comply with the relevant provisions of the Personal Data (Privacy) Ordinance. We understand the concerns parents have regarding their children's safety, and this enhancement not only strengthen campus security but also create a safe learning environment for our students.

Should you have any inquiries, please do not hesitate to contact the school office.

Thank you very much for your kind attention.

Yours faithfully,

Ms. LAI Lok-ki

Principal

Reply Slip (Please return the slip on or before 7th October 2025)

| | Date: |
|--|--|
| Dear Principal, | |
| I fully understand the following circula | ars and the contents of which are noted. |
| 1. Arrangement for the First Term U 2. S.5 and S.6 Parents' Meeting (app ☐ I would attend the event. (Number I would like to know more about a | licable to S.5 and S.6 only) |
| □ I would not attend the event. *Please tick the appropriate box. 3. 'STAR' and 'Online Question Bank (4. S.1 – S.3 Student Guidance Day 5. S.4-S.6 Career Expo 6. Policy on Acceptance of Advantag 7. Enhancing School Security Measure | · |
| Parent's name: | Signature: |
| Student's name: | |
| Student's class & class no.: | () |

2025-26 First Term Uniform Test (Secondary 1)

| Annex | 1 | 附件 1 | |
|-------|---|------|--|
| | | | |

| SESSION | VENUE | 2025-10-20 (MON) | 2025-10-21 (TUE) | 2025-10-22 (WED) | 2025-10-23 (TH,U) | 2025-10-24 (FRI) |
|-----------------------------------|--|---------------------------------------|---------------------------------------|---------------------------------------|--------------------------------------|---------------------|
| Session 1 Start time: 08:30 | 1A (Rm304) 1B (Rm303) 1C (Rm302) 1D (Rm301) | S1-MATH 08:30 – 09:45 (75 mins) | S1-CHIN 08:30 – 09:45 (75 mins) | S1-ENG 08:30 – 09:30 (60 mins) | S1-CES 08:30 – 09:15 (45 mins) | |
| Session 2 Start time: 10:45 | 1A (Rm304) 1B (Rm303) 1C (Rm302) 1D (Rm301) | S1-CHIS 10:45 – 11:30 (45 mins) | S1-GEOG 10:45 – 11:30 (45 mins) | S1-HIST 10:45 – 11:30 (45 mins) | S1-SCJ 10:45 – 11:30 (45 mins) | |

2025-26 First Term Uniform Test (Secondary 2)

| Annex | 1 | 附件 | 1 |
|-------|---|----|---|
|-------|---|----|---|

| SESSION | VENUE | 2025-10-20 (MON) | 2025-10-21 (TUE) | 2025-10-22 (WED) | 2025-10-23 (THU) | 2025-10-24 (FRI) |
|-----------------------------------|--|---------------------------------------|---------------------------------------|---------------------------------------|---------------------------------------|---------------------|
| Session 1 Start time: 08:30 | 2A (Rm204) 2B (Rm203) 2C (Rm202) 2D (Rm201) | \$2-ENG 08:30 – 09:30 (60 mins) | S2- CES 08:30 – 09:15 (45 mins) | S2-MATH 08:30 – 09:45 (75 mins) | S2-CHIN 08:30 – 09:45 (75 mins) | |
| Session 2 Start time: 10:45 | 2A (Rm204) 2B (Rm203) 2C (Rm202) 2D (Rm201) | S2-GEOG 10:45 — 11:30 (45 mins) | S2-HIST 10:45 – 11:30 (45 mins) | S2-SCJ 10:45 — 11:30 (45 mins) | S2-CHIS 10:45 – 11:30 (45 mins) | |

2025-26 First Term Uniform Test (Secondary 3)

Annex 1 附件 1

| SESSION | VENUE | 2025-10-20 (MON) | 2025-10-21 (TUE) | 2025-10-22 (WED) | 2025-10-23 (THU) | 2025-10-24 (FRI) |
|-----------------------------------|--|---------------------------------------|---------------------------------------|--|---------------------------------------|---------------------------------------|
| Session 1 Start time: 08:30 | 3A (Rm309) 3B (Rm307) 3C (Rm306) 3D (Rm305) | S3-CHEM 08:30 – 09:15 (45 mins) | S3-ENG 08:30 – 09:30 (60 mins) | \$3-L&\$ 08:30 – 09:30 (60 mins) | S3-CHIN 08:30 09:45 (75 mins) | S3-MATH 08:30 – 09:45 (75 mins) |
| Session 2 Start time: 10:45 | 3A (Rm309) 3B (Rm307) 3C (Rm306) 3D (Rm305) | S3-BIO 10:45 — 11:30 (45 mins) | S3-CHIS 10:45 – 11:45 (60 mins) | S3-GEOG 10:45 – 11:45 (60 mins) | S3-HIST 10:45 – 11:45 (60 mins) | S3-PHY 10:45 — 11:30 (45 mins) |

HO LAP COLLEGE (SPONSORED BY SIK SIK YUEN) 2025-26 First Term Uniform Test (Secondary 4)

Annex 1 附件 1

| SESSION | VENUE | 2025-10-20 (MON) | 2025-10-21 (TUE) | 2025-10-22 (WED) | 2025-10-23 (THU) | 2025-10-24 (FRI) |
|-----------------------------------|--|---|--|--|---|---|
| Session 1 Start time: 08:30 | 4A (Rm205) 4B (Rm206) 4C (Rm207) 4D (Rm208) | S4-CS 08:30 – 09:15 (45 mins) | S4-ENG 08:30 – 10:00 (90 mins) | S4-CHIN 08:30 – 10:00 (90 mins) | S4-MACO 08:30 – 10:00 (90 mins) | S4-CHEM 08:30 – 09:30 (60 mins) X2: Rm205 X3: Rm206 |
| Session 2 Start time: 10:45 | Rm205 Rm206 Rm207 Art Rm | S4-CHIS 10:45 – 12:05 (80 mins) X2: Rm205 | S4-BIO 10:45 — 11:45 (60 mins) X1: Rm205 X2: Rm206 | S4-BAFS 10:45 – 11:45 (60 mins) X1: Rm205 | S4-GEOG 10:45 – 11:45 (60 mins) X1: Rm205 X3: Rm206 | S4-ECON 10:45 – 11:45 (60 mins) X3: Rm205 |

2025-26 First Term Uniform Test (Secondary 5)

| SESSION | VENUE | 2025-10-20 | 2025-10-21 | 2025-10-22 | 2025-10-23 | 2025-10-24 |
|--------------------------------|--|--|---|---|--|---|
| | | (MON) | (TUE) | (WED) | (THU) | (FRI) |
| Session 1 Start time: 08:30 | 5A (Rm104) 5B (Rm105) 5C (Rm106) 5D (Rm209) | S5-CHIN 08:30 – 10:00 (90 mins) | S5-MACO 08:30 – 10:00 (90 mins) | S5-CS 08:30 – 09:15 (45 mins) | S5-ENG 08:30 – 10:00 (90 mins) | S5-GEOG 08:30 – 09:45 (75 mins) X1: Rm104 X3: Rm105 |
| Session 2 Start time: 10:45 | Rm104 Rm105 Rm106 Art Rm | S5-ECON 10:45 – 11:45 (60 mins) X3: Rm105 | S5-CHEM 10:45 – 11:45 (60 mins) X2: Rm104 X3: Rm105 | S5-CHIS 10:45 – 12:20 (95 mins) X2: Rm104 | S5-BIO 10:45 – 11:45 (60 mins) X1: Rm104 X2: Rm105 | S5-BAFS 10:45 – 12:00 (75 mins) X1: Rm104 |
| Session3 Start time: 14:00 | Rm104 Rm105 | S5-MAM1 14:00 – 15:00 (60 mins) M1: Rm104 | | | | |

2025-26 First Term Uniform Test (Secondary 6)

| VENUE | 25-10-20 2025-1 MON) (TU | | 5-10-22 202 | 25-10-23 (THU) | 2025-10-24 (FRI) |
|--|--|---|---------------------------------|-----------------------------------|--|
| 08:3 | 6-ENG S6-C 0 – 10:00 08:30 – 0 mins) (90 m | 10:00 08:30 | 0 – 10:00 08:3 | S6-CS 30 – 09:50 C 30 mins) | S6-BIO 98:30 – 09:30 (60 mins) |
| Rm401 10:4 Rm402 (9 Rm403 X1 Art Rm S 10:4 (7 X1 | 6-BAFS S6-GI .5 — 12:15 10:45 — 0 mins) (90 m : Rm401 HA | 12:15 10:45 sins) (90 LL X3: S6 10:45 (90 X3: S6 10:45 (90 X3: S6 10:45 (90 X3: (90 X3: | 5 – 12:15 (6) 0 mins) (6) Rm401 | 60 mins) HALL 1 | S6-CHIS .0:45 – 12:20 (95 mins) X2: Rm401 |
| HALL | 14:00 – (60 m S6-M/ | 15: 00 iins) | | | |
| HALL | | 14:00 – (60 m \$6-MA 14:00 – | · · | 14:00 – 15: 00 (60 mins) | S6-MAM1 14:00 – 15: 00 (60 mins) |

Annex 1 附件 1